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Rodzinna  
Majówka  
w ząbkowskim  
kole TPD

15 000

– Chwilę przed oficjal-
nym rozpoczęciem wielkie-

go finału Dni Wołomina, burmistrz 
Elżbieta Radwan (na zdjęciu) nagro-

dziła laureatów konkursu poetyckiego  
z okazji 100-lecia nadania Wołomino-
wi praw miejskich. Później sceną 
zawładnęli muzycy sceny lokalnej 
– kapele związane z Wołominem.
nej energii. A nie był to koniec 
atrakcji >> str. 4

Dąbrówka  
stawia na oświetlenie 
i wodociągi

Paweł Żółtek

Radosław 
Korzeniewski

Małgorzata  
Zyśk

8
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2
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– W końcu i nareszcie – te dwa słowa 
chyba najlepiej pasują do otwarcia 
powiększonego przedszkola. Liczy-
łem, że zrobimy to we wrześniu 2018 
r., jednak nie udało się wykonawcy do-
trzymać terminów. Dlatego dziękuję ro-
dzicom za cierpliwość i wyrozumiałość. 
Mam nadzieję, że to, co zobaczyli podczas 
otwarcia, częściowo zrekompensuje im 

czas oczekiwania na otwarcie nowej części 
przedszkola – mówi Jacek Orych, bur-

mistrz Marek.  >> str. 5

– Wypełnienie 
formularza potrwa kil-

ka minut i jest bardzo proste.  
W poniedziałki urząd jest czynny do go-
dziny 19, więc jeśli ktoś nie chce zama-
wiać przyjazdu urzędnika do domu, to 
ma jeszcze możliwość osobistej wizyty  
w urzędzie. Nawet jeśli jedzie z Warszawy, 
to prawdopodobnie zdąży, bo po to właśnie 
wydłużyliśmy godziny pracy.  Chcemy być 
dostępni dla wszystkich mieszkańców – mówi 
Edyta Zbieć, burmistrz Kobyłki. >> str. 8

Dużo nowych 
miejsc  

przy Dużej
w Markach

– Rozwiązaniem, jakie jest obecnie  
w tym miejscu realizowane, są światła. 
Inwestycja trudna ze względu na gene-
rowane utrudnienia w ruchu drogowym 

w centrum miasta, ale też dlatego, że jej 
sfinalizowanie wymaga współpracy kilku 

jednostek samorządowy – mówi Adam 
Lubiak, starosta wołomiński.  >> str. 3

Marzenie,  
któremu na imię 
Wołomin

www.wilenskapark.pl

TAX-i: nowa  
usługa w Urzędzie 
Miasta Kobyłka

Wileńska  
i Szosa Jadowska  

w remoncie – kiedy  
zakończenie?
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Informacja o zasadach  
ewidencji – co to takiego? 

O kasach fiskalnych nie tylko online rozmawiamy z Pawłem Żółtkiem – właścicielem biura rachunkowego z Kobyłki

– Przed dwoma tygodniami 
rozmawialiśmy o nowych ka-
sach fiskalnych podłączonych 
do Internetu. Wiemy już, że 
nowe kasy fiskalne online nie 
są obowiązkowe od 1 maja b.r. 
Niemniej jednak nasi Czytelnicy 
dopytują nas o nowe obowiązki 
związane z kasami fiskalnymi. 
Proszę przybliżyć ten temat 
Czytelnikom Życia Powiatu na 
Mazowszu.
– W życie weszło rozporządze-
nie Ministra Finansów z dnia 29 
kwietnia 2019 r. w sprawie kas reje-
strujących. Na mocy tego rozporzą-
dzenia, podatnik ewidencjonujący 
sprzedaż przy użyciu kasy fiskalnej 
jest zobowiązany zapoznać 
osobę prowadzącą u 
niego ewidencję, przy 
zastosowaniu kasy reje-
strującej z informacją 
o zasadach ewidencji.
– O jakie osoby cho-
dzi?
– W skrócie może-
my powiedzieć, że 
o pracowników, 
ale rozporządze-
nie mówi o każ-
dej osobie, bez 
w z g l ę d u  n a 
sposób i formę 
powierzenia tej 
osobie prowadzenia ewidencji. 
Czyli również zleceniobiorcy, jeśli 
w zakresie wykonywanego przez 
nich zlecenia jest również obsługa 
kasy fiskalnej.
– Dobrze, wróćmy zdanie wcze-
śniej i wytłumaczmy co to jest in-
formacja o zasadach ewidencji.
– Informacja o zasadach ewidencji 

musi zawierać podstawowe zasady 
prowadzenia ewidencji i wystawia-
nia paragonów fiskalnych oraz skut-
ki nieprzestrzegania tych zasad.
- Jakie to zasady?
- Chociażby takie oczywiste jak 
to, że sprzedawca ma obowiązek 
wystawić i wydać kupującemu 
paragon fiskalny, nawet bez żąda-

nia kupującego. Albo to, że każda 
sprzedaż towaru lub usługi osobie 
fizycznej, która nie prowadzi dzia-
łalności gospodarczej, w tym rów-
nież otrzymanie zaliczki, musi być 
zaewidencjonowana przy użyciu 
kasy rejestrującej. 
– A jakie są skutki nieprzestrzega-
nia tych zasad?
– Skutkiem może być sankcja z ko-
deksu karnego skarbowego, która 
mówi, że na osobę, która dokona 
sprzedaży z pominięciem kasy 
rejestrującej albo nie wyda parago-
nu fiskalnego, może być nałożona 

kara grzywny za przestępstwo, albo 
wykroczenie skarbowe.
– Gdzie podatnicy znajdą infor-
mację o zasadach ewidencji przy 
użyciu kas fiskalnych?
– Wzór informacji o zasadach ewi-
dencji oraz oświadczenia znajduje 
się w załączniku nr 1 do rozporzą-
dzenia.

– A do kiedy podatnicy mają czas 
na zapoznanie swoich pracowni-
ków z nowymi zasadami?
– Podatnik musi zapoznać osobę 
prowadzącą u niego sprzedaż 
za pomocą kasy fiskalnej przed 
rozpoczęciem jej prowadzenia 
przez tę osobę. Natomiast w 
przypadku osób, które rozpo-
częły prowadzenie ewidencji 
przed 1 maja 2019 r., takie za-
poznanie z zasadami i złożenie 
oświadczenia przez tę osobę 
musi nastąpić w terminie do 31 
maja 2019 r. 

N o w e
obowiązki dla przedsiębiorców

Od 1 stycznia 2018 r. wszyscy podatnicy VAT 
muszą co miesiąc wysyłać do Urzędu Skarbowego JPK_VAT.

Przedsiębiorco! 
Nowy obowiązek dotyczy również Ciebie, 

jeśli jesteś podatnikiem VAT i składasz deklaracje 
VAT-7 lub VAT-7K.

WAŻNE!
Jednolity Plik Kontrolny musi być generowany i przesyłany 

wyłącznie w wersji elektronicznej.

czy Twoja firma jest gotowa na Jpk_VaT?

tel. 22 786 06 11
ul. szeroka 6, 05-230 kobyłka

e-mail: biuro@mojerozliczenia.pl
www.mojerozliczenia.pl

www.facebook.com/mojerozliczenia

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe

Biuro Rachunkowe
Kobyłka ul. Szeroka 6

tel. 22 786 06 11
www.mojerozliczenia.pl

– Podatnik musi zapoznać  
osobę prowadzącą u niego sprzedaż 

za pomocą kasy fiskalnej  
przed rozpoczęciem jej prowadzenia 

przez tę osobę. Natomiast  
w przypadku osób, które rozpoczę-

ły prowadzenie ewidencji  
przed 1 maja 2019 r., takie 

zapoznanie z zasadami i złożenie 
oświadczenia przez tę osobę 

musi nastąpić w terminie  
do 31 maja 2019 r. – mówi  

Paweł Żółtek, właściciel  
biura rachunkowego z Kobyłki 

USŁUGI BRUKARSKIE
 Nasza firma oferuje państwu usługi:
- ułożenie kostki brukowej  
   (na podjazdach, chodnikach, parkingach, schodach)
- układanie 
  (płyty tarasowe, płyty ażurowe, stopnie betonowe, montaż krawężników) 
- pielęgnacyjne państwa ogrodu, podcinanie drzew i krzewów 
  Posprzątamy po sobie.
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Nie wiem jak dzisiejsi uczniowie 
ale z pewnością nieco starsi z nas 
pamiętają wierszyk "Stoi na stacji 
lokomotywa". Mnie powtarzający się 
w tym wierszu refren „Pufff, jak go-
rąco, uff, jak gorąco” prześladuje od 
jakiegoś czasu.

Ostatnio prześladował mnie w 
czasie oglądania kobyłkowskiego po-
siedzenia Rady Miasta w miniony po-
niedziałek. Na szczęście lokomotywa 
„pod parą” nie stała do końca obrad. 
Moment wyboru składu nowego za-
rządu rady spowodował, że ciśnienie 
w sali obrad szybko opadło.

Podobne odczucia towarzyszyły 
mi w ubiegłym tygodniu w trakcie 
oglądania relacji z przesłuchań pro-
wadzonych przez Komisję Sejmową 
do spraw… nie ważne jakich.

Nie inaczej było podczas wprowa-
dzania na szybko reformy oświaty. Też 
ciśnienia nie brakowało a atmosfera 
była gęsta.

Dziś (środa 22 maja) pojawiły się w 
mediach komentarze do najświeższe-
go raportu NIK, który dotyczy tempa 
wprowadzania tej reformy (szkoda 
tylko, że znowu odbywa się to znowu 
w czasie kampanii). Najszybsza i 
najgruntowniejsza reforma edukacji 
została nierzetelnie przygotowana 
i niewłaściwie wdrożona – wynika 
z najnowszego raportu Najwyższej 
Izby Kontroli. Warunki nauczania 
pogorszyły się aż w co trzeciej szkole 
w Polsce. – Konsekwencje reformy 
minister Zalewskiej ponoszą samo-
rządy, nauczyciele, a przede wszystkim 
uczniowie – komentuje Dorota Łobo-
da z ruchu Rodzice Przeciwko Refor-
mie Edukacji na łamach Newsweeka.

Rewolucyjnie zmiany. wprowa-
dzane pod wpływem emocji, często w 

okresie kampanii wyborczych, często 
też mające w tle personalne ambicje, 
choć nie są w stanie przetrwać zde-
rzenia z prozą codziennego dnia to 
pozostawią spustoszenie – chociażby 
w relacjach międzyludzkich, które nie 
zawsze daje się odbudować..

Owszem zmiany są potrzebne, 
również te  personalne. Patrząc jednak 
na to, do czego dziś doszliśmy w samo-
rządzie warto zacząć się zastanawiać 
nad odpowiedzią na pytanie: kto za 
lat kilka będzie chciał stanąć na czele 
naszych lokalnych samorządów? Skąd 
taka refleksja akurat w nawiązaniu do 
ostatniego posiedzenia Rady Miasta 
Kobyłka?

Przyglądam się lokalnym samorzą-
dom od chwili ich powstania z bardzo 
bliska. Dziś sprawowanie władzy w 
gminie powierzamy wybranej przez 
nas grupie ludzi: Radzie, która o 
wszystkim decyduje i nie ponosi 
żadnych konsekwencji za swoje dzia-
łanie i wójtowi, burmistrzowi bądź 
prezydentowi, na których spoczywa 
cała odpowiedzialność.

I gdzie tu równość i sprawiedliwość?

Przyglądam się lokalnym 
samorządom od chwili ich 

powstania z bardzo bliska. Dziś 
sprawowanie władzy w gminie 

powierzamy wybranej przez 
nas grupie ludzi: Radzie, która 

o wszystkim decyduje i nie 
ponosi żadnych konsekwencji 
za swoje działanie i wójtowi, 

burmistrzowi bądź prezydento-
wi, na których spoczywa cała 

odpowiedzialność.

Ufff jak gorąco…
Teresa Urbanowska

Wiec
Edward M. Urbanowski

W minioną sobotę w Warszawie, spotkali się ludzie którym zależy, by Polska 
była w Europie. To sympatycy Koalicji Europejskiej. Wielu przemawiało, lecz 
szczególnie zapamiętałem ostatnie wystąpienie, Przewodniczącego Rady Euro-
pejskiej, Donalda Tuska.

- Czuje się jak w domu. Jak zawsze, kiedy jestem z wami. A dzisiaj jestem z 
wami, żeby powiedzieć wszystkim Polakom, jak ważne są te wybory. To jest po-
dwójna stawka, chciałoby się powiedzieć: stawka większa niż zwykle!

- Stoję z ludźmi, którzy kiedy mówią o Europie, o Polsce w Europie, kiedy 
mówią, że Polacy to Europejczycy, a Europa jest także domem dla Polski, to mó-
wią nie po to, żeby kogoś oszukać, zwodzić dwa tygodnie przed wyborami. To są 
ludzie, którzy planowali to wielkie, historyczne przedsięwzięcie, którzy mówili o 
Europie, ale których czyny potwierdziły ich słowa. To oni wprowadzili Polskę do 
Unii Europejskiej. To oni są naturalną, autentyczną gwarancją naszej silnej obec-
ności w Unii Europejskiej. Ich nie trzeba już sprawdzać, na nich można z czystym 
sumieniem głosować. Słowa te kieruję do 
wszystkich tych, którzy podobni, jak oni, 
wierzą, że miejsce Polski jest w Europie, że 
jest to najlepsze miejsce na ziemi - dla Polski 
i dla Polaków.

- W bardzo wielu miejscach słyszę 
lokalnych wodzów dla których idea - a 
znamy ją dobrze z historii - „jeden naród, 
jedno państwo, jedna religia, jeden wódz”. 
Ale Europa to różnorodność, Europa to 
zjednoczenie w różnorodności. Bezpieczna 
Polska w silnej i zjednoczonej Europie to jest 
dzisiaj najwyższe dobro polityczne Polaków!

- Proszę, nie ryzykujcie przyszłości 
Polski. Ten wybór jest ważny, ponieważ 
zdecyduje o tym, kto będzie Polskę reprezen-
tował w Europie, jaka będzie Europa w ciągu 
najbliższych kilku lat. Kandydaci Koalicji 
Europejskiej na pewno nie zawiodą. Oni niczego nie muszą udowadniać. Ale to 
nie są jedyni kandydaci w tych wyborach. Czy na pewno warto podjąć ryzyko gło-
sowania na tych, którzy dzisiaj prezentują się jako Europejczycy z nadzwyczajnym 
entuzjazmem, ale ten entuzjazm ma raptem dwa tygodnie? Ja dobrze wiem, że 
będą tak długo Europejczykami, jak długo będzie im to nakazywał interes wyborczy. 
Oni też wiedzą, czego chcą Polacy. I dlatego przez te dwa tygodnie - z trudem, bo 
z trudem - jakoś to słowo Europa odmieniają przez przypadki.

- W Europie widzę bardzo wielu kandydatów na lokalnych wodzów. Na świe-
cie różnie ich nazywają, jeden się nazywa prezes, drugi ajatollah, ale różnica jest 
relatywnie nieduża. Głosując na Europę i na silną Polskę w Europie, głosujecie 
też na wolną, demokratyczną Polskę bez strachu, bez przymusu, bez pogardy 
wobec drugiego. To jest dzisiaj najważniejsza gwarancja naszej polskiej wolności, 
naszego polskiego bezpieczeństwa. Wszystko jest w waszych rękach. Odrzućcie 
zwątpienie i strach, nie ma żadnego powodu, żebyście się lękali. Jest nas po prostu 
więcej! Wystarczy w niedzielę pójść i wybrać Polskę i Europę, te dwie wartości, 
które dzisiaj są razem. Nie możecie zostawić losu naszych dzieci i wnuków w ich 
rękach. Nasze dzieci i wnuki nigdy nam tego nie wybaczą. Idźcie do zwycięstwa. 
Polska znowu zadziwi świat i Europę. Wszystko w waszych rękach! 

 - Czuje się jak  
w domu. Jak zawsze, 
kiedy jestem z wami.  

A dzisiaj jestem  
z wami, żeby powie-

dzieć wszystkim Pola-
kom, jak ważne są te 

wybory. To jest podwój-
na stawka, chciałoby 

się powiedzieć: stawka 
większa niż zwykle!  
– powiedział Donald 
Tusk w Warszawie

– Gdy rozmawialiśmy jakiś czas 
temu zapowiedział Pan dużą 
modernizację ulicy Wileńskiej 
w centralnej części Wołomina. 
Dziś inwestycje na tej ulicy idą 
już pełną parą. Jak zwykle w 
takich sytuacjach pojawia się 
też wiele pytań ze strony użyt-
kowników. Chcą wiedzieć ile 
to potrwa, jakie będą rozwiąza-
nia? Mają uwagi do zastępczej 
organizacji ruchu. Jak wygląda 
to w przypadku skrzyżowania 
Wileńskiej z Legionów? 
– To, bardzo niebezpieczne skrzy-
żowanie. Uwagi dotyczące bezpie-
czeństwa na tym skrzyżowaniu są 
formułowane od wielu lat. Nie za-
pominajmy, że kilka osób zginęło na 
tym skrzyżowaniu. Rozwiązaniem, 
jakie jest obecnie w tym miejscu 
realizowane, są światła. Inwestycja 
trudna ze względu na generowane 
utrudnienia w ruchu drogowym w 
centrum miasta, ale też dlatego, że 
jej  sfinalizowanie wymaga współ-
pracy kilku jednostek samorządo-
wy: leży na terenie Gminy Wołomin, 
ulica Wileńska jest drogą powiatową 
a ulica Legionów wojewódzką.
– A mieszkańcy pytają dlaczego 
tak długo trzeba było czekać?
– Jeśli jakaś inwestycja drogowa 
dotyczy kilku podmiotów, jej re-
alizacja przeciąga się w czasie bo 
nakładają się na siebie procedury 
a same uzgodnienia i zgody trwają 
dłużej niż wówczas, gdy  inwestycję 
realizuje jeden podmiot. Myślę, że 
wkrótce zapomnimy o tych utrud-
nieniach i będziemy się cieszyć ze 
świateł w tym miejscu. 
– Do kiedy potrwa realizacja 
tego skrzyżowania?
– Finał prac powinien nastąpić do 
końca września. Można się spodzie-
wać, że będzie to albo nieco wcze-
śniej albo nieco później. Zależy to 
przede wszystkim od tego, czy nie 
nastąpią jakieś nieprzewidziane 
utrudnienia jak też od warunków 
pogodowych. Ale montaż tych 
świateł nie jest specjalnie trudną 
technicznie inwestycją.
– Skrzyżowanie Legionów Wi-
leńska to nie jedyna inwestycja 
w tym ciągu komunikacyjnym 
ponieważ jadąc dalej, na Szosie 
Jadowskiej, napotykamy na 
kolejne utrudnienie jakim jest 
remont mostku… W godzinach 
szczytu wielu kierowców 
traci tam cierpliwość…
– To prawda, wiele in-
westycji się nakłada na 
siebie czasowo i rozu-
miemy mieszkańców 
i ich zdenerwowanie 
ale też apelujemy o 
trochę cierpliwości 
bo po zakończeniu 
robót wszystkim 
będzie jeździło 
się wygodniej i 
przede wszyst-
kim bezpiecz-
niej.  Mostek o 
który pani pyta 
jest inwestycją 

województwa. I dobrze, że jest ona 
wreszcie realizowana. Powiat w za-
sadzie nic do niej nie ma ale byłem 
ostatnio na spotkaniu u Wojewody, 
zgłaszałem nasze uwagi co do tej 
inwestycji. Rozumiem, że jest trud-
no, zwłaszcza tym mieszkańcom, 
którzy codziennie muszą tamtędy 
przejeżdżać, bo ruch jest waha-
dłowy, ale innego rozwiązania nie 
ma. Tu, podobnie jak przy budowie 
świateł, prace zostały zaplanowane 
do końca września. 

– Wracając w stronę Wołomina 
– kolejny newralgiczny punkt – 
skrzyżowanie ulicy Wileńskiej 
z Aleją Niepodległości. Głośno 
było o tym skrzyżowaniu w cza-
sie kampanii wyborczej. Czy tu 
również coś drgnęło?
– Wystąpiłem do Pana Marszałka z 
pytaniem o to, na jakim etapie są 
prace związane z przebudową tego 

skrzyżowania. Mamy zapewnienie, 
że do końca roku ZRID (Zezwolenie 
na Realizację Inwestycji Drogowej 
równoznaczne z pozwoleniem na 
budowę) zostanie zrealizowany. 
– Czekamy też na rozstrzygnię-
cie konkursu na dyrektora szpi-
tala. Wiem, że termin zgłaszania 
kandydatów już minął. Kiedy 
rozstrzygnięcie?
– Niestety, będę musiał unieważnić 
ten nabór ponieważ wpłynęła tylko 
jedna oferta. Będziemy ponownie 

ogłaszali konkurs na to stanowisko. 
Frekwencja w konkursie pokazuje, 
że problemy jakie są w wołomińskim 
szpitalu do rozwiązania są takie, że 
brakuje chętnych, którzy się chcą 
nimi zająć. Pan dyrektor Krycki, 
który zgodził się pełnić obowiązki 
dyrektora ma przed sobą nie lada 
wyzwanie. 
– Wiadomo, że rozpoczęto dzia-
łania zmierzające do remontu i 
rozbudowy szpitala więc wybór 
nowego dyrektora jest tematem 
palącym. Tąpnięcie przy wy-
borze dyrektora nie zachwieje 
harmonogramem realizacji tej 
inwestycji?
– Osoby, które obecnie pełnią obo-
wiązki zarządu szpitala  do czasu 
wyłonienia dyrektora w drodze 
konkursu, zapoznają się z obowiązu-
jącymi w tym zakresie dokumentami. 
Wiem już, że trzeba będzie trochę 
zaktualizować kosztorysy ponieważ 
te, które mamy, pochodzą z 2017 
roku i są już nieaktualne. Musimy 

więc wrócić do dokumen-
tów, przeanalizować 

je i zaktualizować. Wiem, że dyrekcja 
robi rozeznanie rynku. 
– Budownictwo szpitalne rządzi 
się swoimi prawami, wymogami 
i odbiorami… to dodatkowa 
trudność.
– Wiem, że dyrekcja spotyka się z 
projektantami przygotowanego przez 
poprzedników projektu. Ponieważ nie 
wiedzieliśmy o tym, że jeszcze w paź-
dzierniku ub. roku, przed objęciem 
przeze mnie urzędu, wysłaliśmy (jako 
powiat) szereg uwag do tego projektu. 

Do dnia dzisiejszego te uwagi nie 
zostały wyjaśnione a jest ich kilka-
naście. Poprzedni dyrektor nic z tym 
nie zrobił, nie poinformował mnie o 
tym, więc trzeba teraz te wszystkie 
uzgodnienia dokończyć, abyśmy 
mogli ogłosić przetarg na budowę.
– Pół roku kadencji za nami. Czy 
wystarczy tej kadencji, aby tą 
inwestycję rozpocząć? 
– Ja zakładam, że do końca tej kaden-
cji zostanie ta inwestycja „na gotowo” 
zrobiona a przynajmniej jej pierwsza 
część B czyli przychodnie specjali-
styczne, poradnie dla dzieci zdrowych 
i chorych, Nocna Pomoc Lekarska i 
rehabilitacja – czyli wszystko to, co 
jest najbardziej potrzebne. Pozwoli 
nam to jeszcze dokonać remontu 
pomieszczeń szpitalnych, sal, które 
zostaną zwolnione po przeniesieniu 
pacjentów. Poprawiłby się bardzo 
komfort pacjentów.

Na pełny zapis rozmowy zapraszamy 
na stronę www.zyciepw.pl w zakładce 
Telewizja Internetowa – program 
„Teresa Urbanowska zaprasza” 

Wileńska i Szosa  
Jadowska w remoncie  
– kiedy zakończenie?

– Rozwiązaniem, jakie jest  
obecnie w tym miejscu realizowane, 

są światła. Inwestycja trudna ze 
względu na generowane utrudnie-
nia w ruchu drogowym w centrum 

miasta, ale też dlatego,  
że jej sfinalizowanie wymaga 

współpracy kilku jednostek 
samorządowy – mówi Adam 

Lubiak, starosta wołomiński.

O rozbudowie powiatowej infrastruktury drogowej, konkursie na dyrektora 
szpitala powiatowego i rozbudowie tej placówki z Adamem Lubiakiem, starostą 
wołomińskim, rozmawia Teresa Urbanowska. Zapraszamy do obejrzenia całej 
rozmowy na www.zyciepw.pl w zakładce Telewizja Internetowa w programie 
„Teresa Urbanowska zaprasza”.

Rodzinna Majówka  
w ząbkowskim kole TPD

Piękna, słoneczna pogoda towarzyszyła Rodzinnej Majówce koła TPD w Ząbkach. Jak co roku w wyda-
rzeniu wzięli udział podopieczni, ich rodzice i liczne grono zaproszonych gości wśród których nie zabra-
kło Małgorzaty Zyśk, burmistrz Miasta Ząbki i Sławomira Pisarczyka, radnego Powiatu Wołomińskiego.

Gości powitała prezes koła  Elż-
bieta Kołodziejek, która w swoim 
wystąpieniu nawiązała także do przy-
padającej w tym roku 100. Rocznicy 
powstania Towarzystwa Przyjaciół 
Dzieci. Kolejnymi punktami pro-
gramu były występy podopiecznych 
ząbkowskiego koła. Publiczność  
z zachwytem obserwowała zabaw-
ne, pełne humoru przedstawienie  
i nagradzała aktorów  gromkimi  
brawami. 

Obecny na wydarzeniu radny 
Powiatu Wołomińskiego, Sławomir 
Pisarczyk zaprosił podopiecznych 
koła na Dzień Dziecka po Wędkar-
sku, który odbędzie się na zielon-
kowskich gliniankach 1 czerwca.

 Podczas Rodzinnej Majówki 
rozstrzygnięty został też Konkurs 
Fotograficzny „Kadr, kompozycja, 
kolor”. Zdjęcia wykonane przez 
młodzież pod kierunkiem Bogdana 
Śladowskiego zyskały ogromne 
uznanie i zostały wysoko ocenione 
zarówno przez uczestników pikniku, 
jak i głosujących na poszczególne 
prace internautów. Nagrody wrę-
czyła Małgorzata Zyśk, burmistrz 
Miasta Ząbki w towarzystwie Elż-
biety Kołodziejek i Bogdana Śla-
dowskiego. Laureaci konkursu  nie 
kryli swej radości z faktu, że ich 

starania i fotograficzny talent został 
zauważony. 

- Cieszę się, że nasza młodzież 
skupiona w ząbkowskim kole TPD 
potrafi tak pięknie się uczyć i bawić. 
Fotografia jest trudną sztuką, tym 
bardziej jestem pod ogromnym 
wrażeniem zaprezentowanych dziś 
zdjęć. Wszystkie prace zasługują na 
najwyższe uznanie – powiedziała 
Małgorzata Zyśk, burmistrz Ząbek

Przebiegające w prawdziwie 
rodzinnej atmosferze spotkanie 
zakończył piknik i wspólne pieczenie 
kiełbasek.

- Serdecznie dziękujemy wszyst-
kim gościom za przybycie na naszą 
Rodzinną Majówkę, wspaniałą at-
mosferę i wspólną zabawę. Dzięku-
jemy rodzinom naszych podopiecz-
nych za ogromny wkład w przygoto-
wanie pikniku, podopiecznym i panu  

Karolowi prowadzącemu zajęcia 
teatralne za przepiękny występ, panu 
Bogdanowi za ogromne zaangażowa-
nie w przygotowanie konkursu foto-
graficznego. Dziękujemy wszystkim 
za tak wiele ciepłych słów i cieszymy 
się, że razem z Państwem mogliśmy 
tak miło spędzić czas, jak w jednej, 
wielkiej Rodzinie – możemy prze-
czytać na facebookowym profilu 
ząbkowskiego koła TPD.

Rodzinna Majówka ząbkowskiego koła TPD upłynęła w radosnej atmosferze
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Mieszkańcy Słupna 
tłumnie przybyli z całymi 
rodzinami i przyjaciółmi. 
Było wiele atrakcji, pokazów 
zaproszonych gości i wystę-
pów uczniów.

Na pikniku pojawili się: 
dyrektor CUW w Radzy-
minie - Krzysztof Czuba, 
prezes Międzyszkolnego 
Klubu Armii Krajowej Ziemi 
Radzymińskiej - Władysław 
Kolatorski, sołtysi Słupna - 
Agnieszka Kacprzak, Artur 
Pieczarka, Dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 2 im. Mi-
chaliny Chełmońskiej-
-Szczepankowskiej 
w Słupnie - Barbara 
Moczulska, Dyrek-
tor Szkoły Podsta-
wowej nr 1 im. ppłk 
pil. Mariana Pisarka  

w Radzyminie - Elżbie-
ta Jeleń, Dyrektor Szkoły 
Podstawowej im. Prymasa 
Tysiąclecia w Nadmie - Wie-
sława Świeczak,  harcerze na 
czele z Tomaszem Godlew-
skim, strażacy ze Słupna  
z radnym sołectwa Adamem 
Łupińskim.

Podczas pikniku moż-
na było podziwiać: występ 
szkolnego chóru Canto, gru-

py tańca sportowego, prace 
konkursowe wychowanków, 
finalistów konkursu „Mam 
Talent”, przedstawienie 
pt.”Kopciuszek”, wystawę 
poświęconą Patronce, zmaga-
nia sportowe rodzin. Pokazy 
przygotowały też zaproszone 
grupy: fitness dla dorosłych, 
judo, karate shinkyokushin, 
szermierka, taniec dla dzieci 
w młod- szym wieku 

szkolnym. Strażacy i moto-
cykliści zaprezentowali swoje 
maszyny, a ZHP Szczep 9 
Radzymińskich Drużyn Har-
cerskich i Gromad Zucho-
wych "Labirynt" promował 
swoją ofertę współpracy cie-
kawymi zadaniami dla dzieci.  
Piknik Rodzinny u Konopnic-
kiej to zespołowa praca wielu 
ludzi: nauczycieli, pracowni-
ków obsługi SP 1 w Słupnie, 
uczniów, Rady Rodziców, 
sołtysów Słupna, radnych 
sołectwa, miejscowego Koła 
Emerytów oraz chętnych do 
pomocy rodziców. Radość  
w oczach dzieci była nagrodą 
za ten wysiłek. 

Źródło: UMiG Radzymin

Piknik Rodzinny 
u Konopnickiej  
w Słupnie to zespo-
łowa praca wielu 
ludzi. Radość  
w oczach dzieci 
była najpiękniejszą 
nagrodą za ich 
wysiłek, ogromne 
zaangażowanie i 
poświęcony czas.

1 maja 2019 br.w Szkole Podstawowej nr 1 im. 
Marii Konopnickiej w Słupnie odbył się piknik 
rodzinny z okazji Święta Szkoły. W ten sposób 
uczczono177. rocznicę urodzin patronki.  

Piknik Rodzinny  
u Konopnickiej

urodziny patronki

Miasto Zielonka zapewni 
organizację opieki dla dzieci 
w publicznych placówkach 
przedszkolnych, w terminie 
od 1 lipca do 30 sierpnia 2019 
roku, zgodnie z ustalonym 
harmonogramem:
1. Miejskie Przedszkole Nr 
5 (ul. Wyszyńskiego 7) -   
w terminie:  1 lipca – 19 lipca.

2. Miejskie 
Przedszkole 
Nr 4 (ul. Sta-
szica 16) - w 
terminie: 22 
lipca – 9 sierp-
nia.
3. Miejskie Przed-
szkole Nr 3 (ul. Prosta 
24) – w terminie: 12 sierpnia 
– 30 sierpnia.

Do skorzystania z dyżu-
rów uprawnione są zarów-
no dzieci uczęszczające do 
przedszkoli, jak też do od-
działów przedszkolnych przy 

szkołach podstawowych. Dy-
rektor miejskiego przedszko-
la w miesiącu wakacyjnym,  
w którym placówka jest czyn-
na, organizuje opiekę dla tych 
dzieci, którym rodzice nie 
są w stanie zapewnić opieki,  
w przypadku gdy oboje ro-
dzice pracują i nie korzystają 
w tym okresie z urlopu wa-
kacyjnego.

Podstawą przyjęcia dziec-
ka na dyżur wakacyjny jest 

złożenie przez rodziców 
deklaracji pobytu w ter-
minie od 16 maja do 
24 maja 2019 r. oraz 
dokonanie wpłaty do 

przedszkola 
dyżurującego, 

w którym będzie 
zapisane dziecko 

(opłata za wyżywienie 
i za korzystanie z wychowa-

nia przedszkolnego).
Uwaga! Wypełnioną 

deklarację należy złożyć  
w przedszkolu, które w de-
klarowanym terminie będzie 
pełniło dyżur.

Źródło: UM Zielonka

Podstawą przyjęcia 
dziecka na dyżur  
wakacyjny jest  

złożenie przez rodzi-
ców deklaracji 
pobytu w ter-
minie do 24 

maja 2019 r. 
oraz dokona-

nie wpłaty.

W tym roku zmieniają się zasady korzystania z opieki 
wakacyjnej dla dzieci uczęszczających do przedszkoli 
lub oddziałów przedszkolnych prowadzonych przez 
Miasto Zielonka. Zapisy na dyżury przyjmowane będą 
od 16 do 24 maja 2019 r. w miejskich placówkach

Wakacyjne dyżury 
w zielonkowskich 
przedszkolach  

dla najm
łodszych  

Już od godziny 13:00 rozpoczęło się 
świętowanie. Całkowicie nowy projekt 
„Konferencja na leżakach” stanowił 
pierwszy punkt programu. Założenie 
było bardzo proste – skupić w jednym 
miejscu i czasie grono kreatywnych 
i nieprzeciętnych osobowości zwią-
zanych z Wołominem, aby w luźnej, 
nieformalnej atmosferze wzajemnie 
się zainspirować, poznać i porozmawiać 
na ważne tematy. Zaproszeni goście to 
prawdziwie kolorowa mieszanka ludzi 
ambitnych, nakierowanych na działanie 
i pełnych pasji - Aleks Mackiewicz (ak-
tor i redaktor), Joanna Żero (graficzka 
i urzędniczka), Julia Klimek (vlogerka 
i harcerka), PaulinaWojdyna (rysow-
niczka i graficzka), Kuba Adamus 
(nastoletn szermierz) oraz Agnieszka 
Kalisiak (artystka i tatuażystka). Częścią 
leżakowej konferencji były konsultacje 
społeczne pt. „Rewitalizacja? Witamy w 
specjalnej strefie”.

Chwilę przed oficjalnym rozpoczę-
ciem wielkiego finału Dni Wołomina, 
burmistrz Elżbieta Radwan nagro-
dziła laureatów konkursu poetyckiego  
z okazji 100-lecia nadania Wołominowi 
praw miejskich. Później sceną zawład-
nęli muzycy sceny lokalnej – kapele 
związane z Wołominem. Stan Obecny, 
Cold War czy Rano – czy to w słowach 
swoich utworów, czy gitarowych riffach, 
czy interesującym „image” scenicznym 
– dostarczyli zebranym potężną dawkę 
dobrego grania i muzycznej energii. 

Mówi się że głos to najdosko-
nalszy z instrumentów. Potwierdziły 
to dwie grupy – wołomiński chór 
gospel, który zadebiutował właśnie 
na tegorocznych Dniach Wołomina 
oraz chór SING’IN WARSAW, któ-
ry zaprezentował się w dwóch gru-
pach wiekowych i porwał publiczność  
w magiczną podróż w krainę dźwięków 
polskiej sceny rozrywkowej. 

Wielki finał Dni Wołomina to jed-
nak nie tylko muzyka. Scena była też 
miejscem, gdzie uroczyście wręczano 
nagrody w rozstrzygniętych konkur-
sach. Serca publiczności skradły przed-
szkolaki – wyróżnione w VII Gminnym 
Konkursie Recytatorskim dzieci miały 
szansę zaprezentować zwycięskie 
utwory podczas obchodów na Placu 3 
Maja. Było mnóstwo wzruszeń, braw 
i wielki podziw dla małych artystów. 
Rozstrzygnięty również został konkurs 
fotograficzny „Czytam w Wołominie”, 
organizowany przez Miejską Biblio-
tekę Publiczną. Upominki wręczała 
dyrektor biblioteki Izabela Bochińska 
wraz z burmistrz Elżbietą Radwan. 
Prace, które można było podziwiać 
na sztalugach przy scenie dowiodły, 
że czytać można wszędzie – a książka 
to najlepszy kompan spacerów, dłuż-
szych wycieczek, a nawet relaksu na 
łonie natury. Młodzież z I LO PUL 
w Wołominie zaprezentowała pokaz 
wojskowej musztry wzbogaconej o no-
woczesne, muzyczne tło. Wołomińskie 
Centrum Sztuk Walki pojawiło się na 
placu silną ekipą młodych wojowników 
i wojowniczek wraz z trenerami. Pokazy 
sztuk walki – Tang soo do w wykonaniu 
najmłodszych i kick-boxingu, który 
zaprezentowali starsi zebrały gromkie 
brawa i podziw publiczności. Na scenie 
z kolei zaprezentowały się dziewczyny 
z grupy STEP-UP Fitness Małgorzata 
Piłkowska.

Dookoła sceny również czekała 
moc atrakcji. Swoje stoisko przygoto-
wało kino HELIOS, w strefie sportu 
zaprezentowali się Dom Mocy, Świat 
Rowerów i Klinika Rowerów. Uczniowie 

szkoły mundurowej PUL malowali 
buzie najmłodszym. Mini park roz-
rywki (eurobungee i ławka) dostarczały 
zastrzyku adrenaliny dla spragnionych 
mocniejszych wrażeń. BUS MIĘTUS 
to oryginalna w swej formie fotobud-
ka, w której można było zrobić sobie 
pamiątkowe, zabawne zdjęcie. Przez 
większość dnia odbywały się liczne, 
ciekawe warsztaty – jazdy na deskorolce 
i pokazy deskorolkowe. 

W obchody Dni Wołomina włą-
czyły się również lokalne organizacje 
pozarządowe. Stowarzyszenie “Czas 
na lepsze”, we współpracy z Urzędem 
Miejskim uzyskało z budżetu woje-
wództwa mazowieckiego dofinansowa-
nie w ramach konkursu “Propagowanie 
idei Sieci Dziedzictwa Kulinarnego 
Mazowsza oraz upowszechnienie 
produktów tradycyjnych, regionalnych  
i lokalnych”. Dzięki uzyskanym środ-
kom odbyły się interesujące warsztaty 
zielarskie, pszczelarskie, ekologiczne 

i kulinarne. Urodziny miasta były 
również wspaniałą okazją do degustacji 
rodzimych produktów regionalnych. 
W roli głównej wystąpiły wołomińskie 
flaczki, przygotowane przez Ochot-
niczą Straż Pożarną Wołomin Nie 
zabrakło również uwielbianej przez 
dzieci waty cukrowej, popcornu i lodów.

Pełen wrażeń dzień miał swój 
muzyczny finał. W magiczną atmosferę 
wieczoru wprowadził publiczność ze-

spół Sonbird, który w stylistyce dającej 
się zaklasyfikować jako indie rock/pop 
artystyczny potrafili pięknie i lirycznie 
opowiedzieć o emocjach. 

Przyszedł wreszcie czas na gwiazdę 
wieczoru, której występ poprzedziła 
jeszcze niespodzianka przygotowana 
przez dzieci z Teatru Małego – ucha-
rakteryzowani i przebrani za muzyków 
z zespołu Afromental zaprezentowali 
na scenie jedną z piosenek. Muzykom 
podczas występu dzieci uśmiech nie 
schodził z twarzy. Nadszedł jednak 

moment, kiedy scena i serca wołomiń-
skiej publiczności znalazły się w mocy 
chłopaków z zespołu Afromental, którzy 
zaserwowali potężną dawkę energii  
i pozytywnych emocji. Świętując 
stulecie Wołomina nie zapomnieli  
o dobrych życzeniach i fantastycznym 
„sto lat”. 

Sens tego niezwykłego dnia i wie-
czoru bardzo dobrze oddał wers jed-
nej z piosenek zaśpiewanej przez 

Afromental: „Masz kilka prostych 
słów/Opowiedz mi o sobie(…)” Co 
opowiedzieli o sobie mieszkańcy, 
zebrani 19 maja podczas finału Dni 
Wołomina? Kilka prostych słów: 
Wspólnota. Duma. Radość. To, że 
chcą wspólnie budować – trudzić się  
i cieszyć sukcesami. I tak po prostu, 
po ludzku być ze sobą razem – przez 
kolejne sto, dwieście… tysiąc lat.

Dni Wołomina swoim patronatem 
objął Marszałek Województwa Mazo-
wieckiego oraz Związek Miast Polskich.

Marzenie, któremu 
na imię Wołomin.
100 lat miasta

Dni Wołomina, których wielki finał odbył się w niedzielę, 19 maja, pozostawiły w 
sercach wiele wspomnień, emocji i wrażeń. Ta niedziela była czasem spotkań, 
wspólnej zabawy i wspólnego marzenia, któremu na imię Wołomin.

Pełen wrażeń dzień miał swój muzyczny finał, który zgromadził tłumy publiczności.

Na chwilę przed ofi-
cjalnym rozpoczęciem 
wielkiego finału Dni 
Wołomina, burmistrz Elż-
bieta Radwan nagrodziła 
laureatów konkursu po-
etyckiego. Później sceną 
zawładnęli muzycy.  
Dni Wołomina jedno-
znacznie udowodniły, że 
mieszkańcy miasta chcą 
wspólnie budować – tru-
dzić się i cieszyć sukce-
sami. I tak po prostu,  
po ludzku być ze sobą  
razem – przez kolejne 
sto, dwieście... tysiąc lat.
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Bezpieczeństwo 
dziecka w sieci

Uczysz dziecko, jak należy zachowywać się  
w piaskownicy, na placu zabaw, przy  
przechodzeniu przez jednię. Pamiętaj również  
o udzielaniu wyraźnych wskazówek,  
jak należy zachowywać się w Internecie. 

dziecko i Internet

Brak należytej ostrożności 
w sieci może być dla dziecka 
równie niebezpieczny, jak brak 
ostrożności w prawdziwym 
życiu. 

Bądź pierwszą osobą, która 
zapozna dziecko z Internetem. 
Pomocny może być projekt 
edukacyjny www.necio.pl, 
skierowany do dzieci w wieku 
4-6 lat, prowadzony przez 
Fundację Dajemy Dzieciom 
Siłę we współpracy z Fundacją 
Orange.

Naucz dziecko podstawo-
wych zasad bezpieczeństwa 

w Internecie. Uczul je na 
niebezpieczeństwa zwią-
zane z nawiązywaniem no-
wych znajomości w Internecie. 
Podkreśl, że nie można ufać 
osobom poznanym w sieci, ani 
też wierzyć we wszystko, co o 
sobie mówią.

Naucz swoje dziecko 
ostrożności przy podawaniu 
prywatnych danych – często 
dostęp do stron internetowych 
przeznaczonych dla najmłod-
szych wymaga ich wpisania.
Ważne jest, aby dziecko wie-
działo, że podając takie infor-
macje zawsze musi zapytać  
o zgodę rodziców. Ustal z 
nim, żeby nigdy nie podawa-
ło przypadkowym osobom 

swojego imienia, nazwiska, 
adresu, numeru telefonu i nie 
przesyłało zdjęć.

Mali internauci powinni 
być świadomi, że nie wszystkie 
znalezione w sieci informacje 
są wiarygodne. Naucz dziecko, 
że trzeba weryfikować znale-
zione w Internecie treści, ko-
rzystając z innych dostępnych 
źródeł (encyklopedie, książki, 
słowniki).

Zapoznaj dziecko z ne-
tykietą – zasadami dobrego 
zachowania w Internecie. Zza-
sady netykiety znajdziesz na 
stronie www.sieciaki.pl.

Pamiętaj, że pozytywne 
strony Internetu przeważają 
nad jego negatywnymi strona-
mi. Internet jest doskonałym 
źródłem wiedzy, jak również 
źródłem rozrywki.

Pozwól swojemu dziecku  
w świadomy i bezpieczny spo-
sób w pełni korzystać z ofero-
wanego przez sieć bogactwa.

Skrót materiałów Fundacji 
Dajemy Dzieciom Siłę

Naucz dziecko ostrożno-
ści przy podawaniu pry-
watnych danych, często 
dostęp do stron interne-
towych przeznaczonych 
dla dzieci wymaga ich 
wpisania. Ważne jest, 
aby dziecko wiedziało, 
że podając takie infor-
macje musi zapytać o 
zgodę rodziców.

Finał IX Powiatowego Konkursu Plastycznego  
pt. ,,Niepełnosprawni są wśród nas”

W środę, 15 maja 2019 roku, w Zespole Szkół Specjalnych im. Marii Grzegorzewskiej w Ostrówku odbył się uroczysty Finał IX Po-
wiatowego Konkursu Plastycznego pt. „Niepełnosprawni są wśród nas”. Tytuł tegorocznej edycji brzmiał: „Razem Możemy Więcej”

Organizatorem konkursu był Ze-
spół Szkół Specjalnych im. M. Grze-
gorzewskiej w Ostrówku, zaś współ-
organizatorem Powiat Wołomiński. 
Patronatem honorowym wydarzenie 
objęli: Mazowiecki Kurator Oświaty, 
Marszałek Województwa Mazowiec-
kiego, Burmistrz Wołomina.

Ponadto patronatu oraz wsparcia 
finansowego udzielili: Starosta Woło-
miński, Wójt Gminy Dąbrówka, Wójt 
Gminy Jadów, Wójt Gminy Klembów, 
Burmistrz Miasta Kobyłka, Burmistrz 
Miasta Marki, Wójt Gminy Poświętne, 
Burmistrz Radzymin, Wójt Gminy 
Strachówka, Burmistrz Tłuszcza, Bur-
mistrz Miasta Ząbki oraz Burmistrz 
Miasta Zielonka.

Głównym celem konkursu było 
uwrażliwienie dzieci na problemy 
osób niepełnosprawnych, przybliżenie 
zagadnień dotyczących niepełnospraw-
ności, takich jak: integracja, tolerancja, 

równość, akceptacja oraz pokazaanie, 
że tak naprawdę niewiele różnimy się 
od siebie, mamy podobną wrażliwość, 
marzenia i aspiracje.

W tym roku w konkursie skierowa-
nym do uczniów klas 0, I, II i III udział 
wzięło 30 szkół  z terenu powiatu woło-
mińskiego. Zauważalne jest niezmien-
nie duże zainteresowanie konkursem. 
W tym roku nadesłano więcej prac niż 
w roku ubiegłym.

Uroczystość rozpoczęła pani Sylwia 
Kielczyk – Dyrektor Zespołu Szkół 
Specjalnych im. Marii Grzegorzew-
skiej w Ostrówku, która przywitała 
i przedstawiła przybyłych gości. Po 
uroczystym powitaniu zebrani goście 
obejrzeli przedstawienie teatralne  pt. 
„Razem możemy więcej” wystawione 
przez uczniów Zespołu Szkół Spe-
cjalnych im. Marii Grzegorzewskiej  
w Ostrówku. Piękna scenografia, barw-
ne stroje, a przede wszystkim wspaniała 

gra aktorska uczniów wywołały zachwyt 
i wzruszenie publiczności.

Po występie artystycznym ogłoszono 
laureatów konkursu. Wpłynęły 262 pra-
ce, z czego wyróżniono lub nagrodzono 
73. Jury brało pod uwagę prawidłowe 
ujęcie tematu, technikę wykonania, 
oryginalność, estetykę i samodziel-
ność wykonania. Laureaci otrzymali 
tablety, słuchawki bezprzewodowe 
i odtwarzacze mp4. Dodatkowo każdy 
uczestnik konkursu otrzymał „magicz-
ną” plastelinę.

Po części oficjalnej odbyły się za-
bawy integracyjne przy muzyce pro-
wadzone przez animatora, konkursy 
sprawnościowe, zabawa taneczna oraz 
zajęcia profilaktyczne. Organizator, 
dzięki hojności darczyńców, zapewnił 
wszystkim smaczny poczęstunek.

Finał IX Powiatowego Konkursu 
Plastycznego „Niepełnosprawni są 
wśród nas” przebiegał w atmosferze 

pełnej radości i wzajemnej życzliwości. 
Wspólnie spędzony czas przyniósł wiele 
uśmiechu, wzruszeń i niezapomnia-
nych wrażeń zarówno uczniom Zespołu 
Szkół Specjalnych w Ostrówku, jak 
i przybyłym gościom oraz uczniom 
ze szkół całego powiatu. Serdecznie 
dziękujemy wszystkim patronom  
i sponsorom za wspieranie nas w przy-
gotowaniu tej uroczystości, a wszystkim 
uczestnikom i opiekunom za tak liczny 
udział w konkursie i oczywiście zapra-
szamy za rok!

Zespół Szkół Specjalnych im. 
Marii Grzegorzewskiej w Ostrówku 
jest publiczną placówką oświatową 
przeznaczoną dla dzieci i młodzieży  
z niepełnosprawnością intelektualną 
w stopniu umiarkowanym, znacznym 
i głębokim oraz z niepełnosprawnością 
sprzężoną, w tym z autyzmem. Szkoła 
prowadzi całoroczny nabór uczniów.

Oprac.:A. Szpoton, B. Krupińska

Dużo nowych miejsc przy Dużej

Marki rozbudowały miejskie przedszkole. Przed inwestycją mogło do niego uczęszczać 75 dzieci, 
po jej zakończeniu – dodatkowo 225. W tym roku czeka nas otwarcie jeszcze jednego przedszkola 
oraz Mareckiego Centrum Edukacyjno-Rekreacyjnego – mówi burmistrz Jacek Orych.

Ubiegła sobota przy ul. Dużej 
była świętem radości. Dzieci wraz  
z rodzicami mogły zwiedzić po-
większone przedszkole. Były dmu-
chańce, banki mydlane, warsztaty 
dla dzieci, występy – słowem 
nikt się nie nudził. Poświęcenia 
placówki dokonał proboszcz Ka-
zimierz Sztajerwald. W najbliższy 
poniedziałek w rozbudowanym 
obiekcie rozpoczną się zwykłe 
zajęcia. Społeczność przedszko-
la znacznie się zwiększy. Przed 
rozpoczęciem robót w ubiegłym 
roku chodziło do niego 75 dzieci. 
Nowa część jest w stanie przyjąć 
225 dzieci. 

- W końcu i nareszcie – te dwa 
słowa chyba najlepiej pasują do 
otwarcia powiększonego przed-
szkola. Liczyłem, że zrobimy to we 
wrześniu 2018 r., jednak nie udało 
się wykonawcy dotrzymać termi-
nów. Dlatego dziękuję rodzicom 
za cierpliwość i wyrozumiałość. 
Mam nadzieję, że to, co zobaczy-
li podczas otwarcia, częściowo 
zrekompensuje im czas oczeki-
wania na otwarcie nowej części 
przedszkola – mówi Jacek Orych, 
burmistrz Marek. 

Otwarcie przedszkola jest zna-
komitą wiadomością dla miasta, 
do którego stale napływają nowi, 
głównie młodzi mieszkańcy. We-
dług danych Głównego Urzędu 

Statystycznego, odsetek ludzi 
poniżej 19 roku życia wynosi 26 
proc., podczas gdy średnia ogól-
nokrajowa sięga 20 proc. 

- Całkowita powierzchnia 
obiektu wynosi prawie 1700 mkw. 
Inwestycja została wykonana w 
systemie modułowym. Zastoso-
waliśmy najnowsze technologie, 
by zapewnić dzieciom zdrowe i 
komfortowe warunki. Wszystkie 
wykorzystane materiały są bez-
pieczne i certyfikowane – informu-
je Piotr Grubek, prezes Mareckich 

Inwestycji Miejskich, realizujących 
tę inwestycję. 

- Warto płacić tutaj podatki – 
skwitował jeden z rodziców, który 
zwiedzał przedszkole. 

W nowym obiekcie znajduje się 
dziewięć w pełni wyposażonych 
sal, w których może przebywać po 
26 dzieci. Każda z nich ma własną 
toaletę dostosowaną do potrzeb 
najmłodszych uczestników zajęć. 

- Zmieniamy zupełnie system 
wydawania posiłków dla dzieci. 
Nowoczesny węzeł kuchenny, 

daje możliwość przygotowywania 
pożywienia na miejscu, a jadalnie 
umieszczone na każdym piętrze 
zapewnią komfortowe i higieniczne 
warunki do spożywania posiłków – 
dodaje Katarzyna Bielska z MIM.

Nowy obiekt, połączony ze sta-
rym specjalnym łącznikiem, dyspo-
nuje dwoma tarasami. Wykonawca 
inwestycji zagospodarował też te-
ren dookoła przedszkola. Z jednej 
strony znajduje się większy niż do 
tej pory plac zabaw, z drugiej – ciąg 
pieszo-jezdny, parking i chodniki. 
Całkowity koszt inwestycji to około 
12 mln zł. 

W ubiegłym roku zakończyły 
się też prace przy  budowie sąsia-
dującego z przedszkolem parkingu 
P&R. Znajduje się tam 50 miejsc 
postojowych dla tych rodziców, któ-
rzy przywożą dzieci samochodem. 

- Zbliżamy się do finału wiel-
kich inwestycji edukacyjnych. 
Przedszkola przy Okólnej zacznie 
działać od września. Od września 
zacznie też przyjmować uczniów 
Mareckie Centrum Edukacyjno-
-Rekreacyjne przy Wspólnej. Na 
przełomie roku zakończą się też 
prace przy kompleksowej moder-
nizacji Szkoły Podstawowej nr 2 
przy ul. Szkolnej. Te inwestycje 
rozwiążą najbardziej palące pro-
blemy mareckiej edukacji – dodaje 
Jacek Orych.

Nowa część  przedszkola jest w stanie przyjąć 225 dzieci 

fo
t: 

fre
ep

ik
.co

m



6

Biuro reklamy tel. 22-787-77-83, 22-787-29-11, e-mail: handlowcy@logos.home.plwww.zyciepw.pl

23 maja 2019ogłoszenia

MIESZKANIA I LOKALE Z GARAŻEM PODZIEMNYM W CENTRUM RADZYMINA 
ZADZWOŃ 606 609 227

 www.ms-center.pl
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A! Ogłoszenie drobne 
do rubryk:
Dam pracę

 i Szukam pracy
BezPłATNe!

OGŁOSZENIA DROBNE

Praca 
Zatrudnię

POSZUKUJEMY OSÓB Z ORZE-
CZENIEM O NIEPEŁNOSPRAWNO-
ŚCI DO PRACY PRZY OCHRONIE 
MAŁEJ BUDOWY W MARKACH. 
DOŚWIADCZENIE NIE WYMAGA-
NE. TEL. 577 303 512.

Budownictwo 
Usługi

Docieplanie budynków, szybko, 
tanio, solidnie. tel. 502 053 214

Nauka
Korepetycje: rosyjski, szwedzki, angiel-
ski tel. 500 349 713

Usługi - Różne   
Cyklinowanie, lakierowanie, układanie 
podłóg, montaż listew, cokołów tel. 517 
336 017.

Naprawa pralek 509 243 566 
Wołomin ul. Peronowa 6A

Transport/Przeprowadzki
tel. 500 349 713

Usługi - Różne   

Biuro ogłoszeń ŻPW
Video Maag 

Zielonka, ul. Kolejowa 28, 
tel. 22 781 90 44

LOGOS
Wołomin, ul. Wileńska 36a 

tel. 22 787 29 11
F.H. SZPILKA

Radzymin, Stary Rynek 23
AGC 

Kobyłka, ul. Warszawska 3

powiat

TAX-i: nowa usługa  
w Urzędzie Miasta Kobyłka

Dąbrówka stawia  
na oświetlenie i wodociągi

Od poniedziałku 20 maja Urząd Miasta Kobyłka wprowadził nową usługę - pod wskazany przez mieszkańca 
adres przyjedzie pracownik urzędu. Zapewni to możliwość łatwego podpisania formularza ZAP 3, w którym 
można wskazać Kobyłkę jako miejsce zamieszkania.

O budżecie gminy, inwestycjach w roku powyborczym, jak też o gospodarce odpadami, z Radosławem Korzeniew-
skim, wójtem Dąbrówki, rozmawia Teresa Urbanowska. Zapraszamy do obejrzenia pełnego zapisu tej rozmowy w 
programie „Teresa Urbanowska zaprasza” na www.zyciepw.pl w zakładce Telewizja Internetowa

Urzędnicy wyliczyli, że jeśli wszy-
scy zarabiający mieszkańcy Kobyłki 
odprowadzaliby swój podatek w mie-
ście, do kasy trafiłoby nawet kilkanaście 
milionów zł więcej niż w tej chwili. 
Taka kwota pozwoliłaby na wiele no-
wych inwestycji, jak choćby wybudo-
wanie tak potrzebnych w Kobyłce dróg  
i chodników. Dlatego też urząd wy-
chodzi naprzeciw mieszkańcom  
i umożliwia dwa sposoby:

Wypełnienie formularza dostępnego 
w Urzędzie Miasta. Beata Kotulska, 
Skarbnik Miasta Kobyłka pobrała aż  
2 tysiące formularzy z Urzędu Skarbo-
wego w Wołominie, które będą czekać 
na wypełnienie przez mieszkańców. 
Po prostu trzeba przyjść do urzędu  
z dowodem osobistym i złożyć podpis. 
Od tej chwili Państwa podatki będą szły 
do Kobyłki.

Zgłoszenie pod numer 22 760 70 08. 
I wtedy Urząd przyjdzie do mieszkańca, 
a nie mieszkaniec do urzędu. To nowa 
usługa: TAX-i, która jest dostępna do 
21.00 w dni powszednie. Formularz moż-
na podpisać w urzędowym samochodzie 
lub u siebie w domu. Trzeba mieć przy 
sobie dowód osobisty. 

Jak twierdzi urząd: od chwili złożenia 
podpisu przez mieszkańca jego podatki 
budują nowe drogi w mieście. 

- Wypełnienie formularza po-
trwa kilka minut i jest bardzo proste.  
W poniedziałki urząd jest czynny do 

godziny 19, więc jeśli ktoś nie chce za-
mawiać przyjazdu urzędnika do domu, 
to ma jeszcze możliwość osobistej wizyty  
w urzędzie. Nawet jeśli jedzie z Warszawy, 
to prawdopodobnie zdąży, bo po to właśnie 
wydłużyliśmy godziny pracy.  Chcemy być 

dostępni dla wszystkich mieszkańców – 
mówi Edyta Zbieć, burmistrz Kobyłki.

Urząd zachęca do przekazywania in-
formacji o formularzu ZAP 3 znajomym i 
rodzinie. Im więcej osób zadeklaruje chęć 
płacenia podatków w Kobyłce, tym więk-
sze będą możliwości finansowe miasta. 

- Jeżeli nasi mieszkańcy opowiedzą 
o możliwości wypełnienia formularza 
swoim znajomym, sąsiadom i rodzinie,  
a oni z kolei przekażą te informacje dalej, 
to w stosunkowo krótkim czasie, na przy-
kład w dwa lata zdołamy zebrać środki 
na trzy drogi, których bez tych pieniędzy 
nie mielibyśmy możliwości wybudować.  
W pięć lat może powstać do piętnastu 
dróg. Jeśli wszyscy zaczniemy płacić po-
datki w Kobyłce, to do końca tej kadencji 
samorządowej zbudujemy nawet trzy-
dzieści nowych dróg, szkołę i zaczniemy 
wiele innych inwestycji. Siła miasta tkwi 
w jego mieszkańcach – opowiada Edyta 
Zbieć.

Tax-i to działanie nowego zespołu  
w Urzędzie Miasta Kobyłka o robo-
czej nazwie Wydział Integracji Danych 
Miejskich. Urzędnicy są zadowoleni, 
bo wpłynęły już pierwsze zgłoszenia od 
mieszkańców.

-– za nami pierwsze półrocze 
obecnej kadencji i choć w Dą-
brówce współpraca z radą za-
częła się dość burzliwie to dziś, 
odnoszę takie wrażenie, że udało 
się w Waszym samorządzie ułożyć 
współpracę. Czy faktycznie jest 
merytorycznie i znacznie spokoj-
niej, czy to tylko złudne wrażenie?
– Faktycznie początek był u nas burz-
liwy. Miałem nadzieję, że dotrzemy 
się z biegiem czasu. Liczyłem na 
to, że przekonam radnych do moich 
pomysłów i razem będziemy mogli 
przystąpić do realizacji zaplanowanego 
budżetu. Tak się też stało i budżet 
został jednogłośnie przyjęty. W trakcie 
jego realizacji na bieżąco rozpatrywa-
ne są uwagi radnych i staram się nie 
dopuścić do powstania jakiegokolwiek 
konfliktu ponieważ nie służyłoby to 
rozwojowi naszej gminy.
– zdobył Pan przez ponad cztery 
lata doświadczenie. Nie jest już 
Pan najmłodszym wójtem w na-
szym powiecie. Doświadczenie 
procentuje i przekłada się na 
Pana działania. Dla mieszkań-
ców są rzeczy ważniejsze od 
wewnętrznych konfliktów. Mnie 
osobiście cieszy, gdy w tym czy 
innym samorządzie działania są 
merytoryczne a nie polityczne a 
dla mieszkańców najważniejsze 
są inwestycje. Na co stawiacie w 
Dąbrówce w roku powyborczym?
– Ten rok jest rokiem specyficznym. 
Przez całą poprzednią kadencję stara-
liśmy się inwestować w infrastrukturę 
twardą. Powstały nowe nawierzchnie 
asfaltowe na drogach, ciągi rowerowo-
-piesze, ale aby te inwestycje mogły 

powstać, trzeba było gminę trochę 
zadłużyć. Mieliśmy więc świadomość 
tego, że rok po wyborach będzie rokiem 
oszczędzania. W tym roku budżet na-
szej gminy wynosi 52 miliony złotych 
z czego budżet inwestycyjny jest na 
poziomie 6 milionów. Dla porównania 
– w ubiegłym roku było to 12 milionów. 
– Co uda się za te 6 milionów 
zrobić?

– Postawiliśmy sobie dwa – główne 
cele. Jest to modernizacja oświetlenia 
w gminie wzdłuż dróg powiatowych 
i częściowo wzdłuż dróg gminnych. 
Wymieniamy stare lamy sodowe i 
rtęciowe na lampy leadowe co przynosi 
oszczędności. 
– Jakiego rzędu są te oszczęd-
ności?
– Dokładnych kwot nie pamiętam, ale 
one są na poziomie 20-30%. Gra warta 
świeczki. Mamy przetarg rozstrzy-

gnięty. Wykonawca został wyłoniony i 
czekamy na podpisanie umowy.
Kolejną inwestycją, dawno obiecaną 
mieszkańcom sołectwa Czarnów jest 
wodociąg w tej miejscowości. Miesz-
kańcy czekali cierpliwie przez cztery 
lata.  Obiecałem i tę inwestycję zreali-
zuję. Ogłosiłem już przetarg i czekamy 
na jego rozstrzygnięcie. Przy okazji tego 
przetargu są dwa dodatkowe zadania 

obejmujące kilka ulic w Ostrówku i jed-
ną w Ludwinowie, na które mieszkańcy 
również niecierpliwie oczekują. Wy-
chodząc naprzeciw tym oczekiwaniom 
gmina zwodociąguje i oświetli kilka ulic 
w tej miejscowości. Nie zapominajmy, 
że rok bieżący jest wyjątkowy z uwagi 
na problemy dotyczące cen odbioru 
śmieci. 
– Nie ominęło to żadnej z gmin. 
Jak poradziliście sobie z tym 
problemem?

– Staraliśmy się, aby odbyło się to jak 
najmniejszym kosztem dla mieszkań-
ców. W październiku 2018 roku firma 
złożyła dokumenty w których doma-
gała się rozwiązania z nami umowy 
na odbiór odpadów komunalnych. 
Płaciliśmy wówczas 66 000,00 zł a 
firma chciała 162 000,00 zł. Udało się 
wynegocjować dotychczasową płat-
ność do końca grudnia, aby utrzymać 
dla mieszkańców stawki, które były 
obowiązujące wówczas. Z końcem 
ubiegłego roku ogłosiliśmy przetarg, 
który wygrała firma z Ostrołęki – 
prawie 140 000, zł. Natomiast dla 
mieszkańców utrzymaliśmy poprzed-
nie stawki do maja. Nasi mieszkańcy 
dopiero odczują tą podwyżkę.
– Chociaż dużo się pisze i mówi, 
z czego wynikają te nowe stawki 
mieszkańcy z trudnością przyj-
mują podwyżki.
– Myślę, że nasi mieszkańcy, rzez 
to, że do tej pory mieliśmy stare 
ceny, zdążyli oswoić się z tą pro-
blematyką a rzez liczne dyskusje i 
publikacje mają większa wiedzę o 
mechanizmach, które spowodowały 
taką sytuację. Natomiast nie napawa 
mnie optymizmem to co nas czeka w 
najbliższej przyszłości bo, jak słyszy-
my, to nie koniec. Są nowe regulacje, 
które dotkną zarówno mieszkańców 
jak i samorządy. Podejrzewam, że 
ze względu na plany wprowadzenia 
nowych, odgórnych uregulowań te 
ceny będą musiały jeszcze wzrosnąć. 
Dlatego też podpisaliśmy umowę z 
firmą tylko na jeden rok.
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– Mieszkańcy Czarnowa 
czekali cierpliwie przez cztery 
lata na wodociąg.  Obieca-
łem i tę inwestycję zreali-
zuję. (...) Przy okazji tego 
przetargu są dwa dodatkowe 
zadania obejmujące kilka 
ulic w Ostrówku i jedną w 
Ludwinowie, na które miesz-
kańcy również niecierpliwie 
oczekują – mówi Radosław 
Korzeniewski, wójt Dąbrówki


